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Programma Energietransitie Groningen 2015-2019  

 

Vz. Op de klimaattop in Parijs van afgelopen najaar werd door alle deelnemers de ernst van de 

klimaatproblemen en de zeespiegelstijging onderschreven. Iedereen was het er mee eens dat de 

temperatuurstijging op aarde beperkt moet blijven tot max. 2 graden en bij voorkeur tot 1,5 

graden. Dit betekent een enorme omslag op energiegebied, een echte Energietransitie. Fossiele 

energie zoals olie, gas en kolen is een gepasseerd station en de toekomst is aan energiebesparing 

en duurzame energie-opwekking. Ook beleggers hebben ontdekt dat duurzame energie de 

toekomst heeft en dat fossiele energie niet langer rendabel is, zo bleek afgelopen zondag in het tv-

programma Tegenlicht van de VPRO. Wat ons betreft wordt de kolencentrale van RWE in de 

Eemshaven dan ook zo snel mogelijk gesloten. Slechts een enkeling, zoals de PVV-fractie in deze 

staten, blijft zich vastklampen aan de fossiele energie en blijft zich verzetten tegen de 

Energietransitie.  

 

Vz, voor ons ligt een Mooi, ambitieus Energietransitieprogramma voor de provincie Groningen, 

gefocust op onderdelen waar de provincie echt invloed op heeft, zoals windenergie op land, 

energiebesparing bij grote bedrijven, zonneparken en biomassa. De GroenLinksfractie staat hier 

geheel achter. Wij hebben daarom weinig behoefte aan voorstellen die uitbreiding van het 

programma voorstellen op onderdelen waar de provincie weinig invloed op heeft, zoals 

zonnepanelen op daken van huizen. Heel positief dat fracties het programma willen uitbreiden, 

maar op dit moment kunnen we dat beter niet te veel doen. Gefocused blijven, daar gaat het om.  

 

Energiebesparing in woningen is heel belangrijk om de doelstellingen voor de langere termijn te 

halen. Het belangrijkste punt in het programma dat daar betrekking op heeft is de koppeling van 

het aardbevingsbestendig maken van duizenden woningen in het aardbevingsgebied met het 

energieneutraal maken van die woningen. De Nationaal Coördinator Hans Alders lijkt nu in een 

keer een streep gezet te hebben door dit onderdeel, gezien zijn uitspraken hierover in het Dagblad 

van vorige week. Hoe kijkt de gedeputeerde hier tegen aan en hoe denkt zij dat dit onderdeel van 

het programma nu overeind gehouden kan worden?  

 

Onze fractie heeft wel zorgen over het voortzetten van het Energietransitieprogramma na de 

huidige collegeperiode in 2020. Tot nu toe is er geen geld gereserveerd om het programma voort 

te zetten, zelfs niet voor de personele inzet vanuit de provincie. Wij zijn blij dat de gedeputeerde 

in de commissievergadering heeft toegezegd te zullen onderzoeken wat de mogelijkheden zijn 

voor financiering van het programma na 2019. Wij zullen dit goed in de gaten houden en zo nodig 

komen we hierop terug. Het maken van een routekaart voor de Energietransitie richting 2050 en 

het opzetten van een goede monitoring past hier goed bij en daarom hebben wij de zojuist door 

het CDA ingediende motie hierover mede ondertekend.  

 

Tot vz, kom ik nog even terug op een punt uit de commissievergadering dat wat is blijven hangen, 

namelijk wat vindt GroenLinks van mestvergisting?? Vz. Anders dan de Partij voor de Dieren is 

GroenLinks niet tegen veehouderij, mits de veehouderij duurzaam en diervriendelijk is. Dieren 

produceren mest en die mest kun je over de weilanden uitrijden, met alle stikstof- en 

fosfaatproblemen die daar mee gepaard gaan. Een andere oplossing voor de mest is het vergisten, 

waardoor er groen gas wordt geproduceerd. GroenLinks is hier voorstander van, mits wordt 

voldaan aan duurzaamheidseisen en mits dit niet leidt tot minder weidegang of meer megastallen.  
 


